
 

 

 

Referat af skolebestyrelsesmøde 

 
Mødetidspunkt Den 30.11. kl. 17.30-20.00 

Sted Personalerummet 

Medlemmer Samia Sofie Kappe, Formand (SK), Heidi Normann Eriksen (HE),  

Lise Westergaard Christesen, (LC), Heidi Juul (HJ), Mikkel Taudorf (MT), Anne Line Mikkelsen (AM), 

Charlotte Pries Scheibel (CS), Tina Juul (TJ), Morten Betack Storch (MS), 

Julie Quass Pedersen (JP), Kommunalbestyrelsesrepræsentant, 

Trine Mønster, medarbejderrepræsentant (TM), Kasper Bidstrup Thorsen, medarbejderrepræsentant (KT) 

Carl Krag Oldenburg, elevrepræsentant (CO), Toke Elmøe, elevrepræsentant (TE) 

Karin Grüttner, (KG), Skoleleder, Jacob Kofoed (JK), Souschef 

Fraværende m. afbud Heidi Juul, Kasper Bidstrup Thorsen, Samia Sofie Kappe, Morten Betack Storch, Lise Westergaard Christensen, Carl 

Krag Oldenburg, Toke Elmøe 

 

Punkt 

/tid 

Dagsordenspunkt Indhold i punktet og evt. proces  Referat Ansv. 

0. 

17.30 

Mødet starter med 

spisning 

 

  Alle 

1. 

17.40 

 

Godkendelse af 

dagsordenen 

 

Godkendelse af dagsordenen Dagsorden blev godkendt SK 

2. 

17.45 

Arbejdet i elevrådet Elevrepræsentanterne fremlægger status for arbej-
det i skolens elevråd. 
 
 

Udskydes til mødet i januar, da elevrepræsentan-

terne var fraværende. 

JK 

3. 

18.00 

Tilsyn med princip 

for samarbejde mel-

lem skole og hjem 

Tilsynet med princippet er forberedt på forrige 

møde. Skolen fremlægger i forhold til tilsynet. 

 

KG berettede, hvordan personalet oplever kommuni-

kation med forældre med afsæt i kritikpunkterne fra 

Rambøll undersøgelsen. Generelt oplever 

KG 



 

 

 personalet, at de informerer via årsplaner, forløbspla-

ner og den ugentlige ugeplan i Meebook. Derudover 

kommer der nyhedsbreve om generelle ting til hele 

klassen.  

Der sendes beskeder til enkelte forældre. 

Der holdes skole-hjemsamtaler i efteråret og behovs-

samtaler i foråret. Derudover er der løbende dialog-

møder omkring enkelte elever, der har det svært triv-

selsmæssigt eller fagligt. 

 

Det er oplevelsen fra personalet, at der er stor varia-

tion i hvor meget information de enkelte forældre har 

brug for. Dette billede kan forældrerepræsentanterne 

godt genkende.  

 

Det blev nævnt fra skolebestyrelsens medlemmer at 

informationer er svære at finde i Aula eller helt for-

svinder.  

 

Der bliver efterspurgt en guide i, hvor man kan finde 

forskellige informationer i f.eks Aula eller Meebook. 

Det blev nævnt fra flere, at Aula på mobiltelefonen gi-

ver udfordringer. 

 

Der vil senest 1. marts blive skrevet i meddelelsesbo-

gen på Meebook til alle forældre i almen. 

 



 

 

4. 

18.20 

Orientering om af-

gangsprøveresulta-

ter 

 

Der orienteres om resultaterne ved sommerens af-

gangsprøver 

JK orienterede om afgangskaraktererne. 

Set over årene ligger Skovlyskolen mellem 0,7 og 1 

karakter over landsgennemsnittet. I forhold til Ru-

dersdal kommune ligger Skovlyskolen på niveau eller 

mellem 0,1 til 0.2 karakter over gennemsnittet i kom-

munen set over perioden 18/19 til 20/21. 

 

Det svinger ift. hvilke udtræksfag, der bliver udtruk-

ket. Generelt ser vi at eleverne klarer sig bedre ved 

skriftlig biolog, fysik/kemi, geograf og engelsk. Hvor-

imod skriftlig og mundtlig tysk giver flere elever udfor-

dringer. Dette billede ses også på landsplan. 

 

Der blev spurgt ind, hvordan skolen klarer sig i for-

hold privatskolerne. Dette vil blive undersøgt til næste 

gange karakter er på dagsorden. 

 

JK 

5. 

18.40 

Status på afvikling 

af de nationale test 

 

Skolen er midt i afviklingen af de nye ”overgangs-

test”. En kort orientering om forløb og formidling. 

KG orienterede om Nationale test. 

Der er blevet afviklet Nationale test i læsning. Der 
kan afvikles Nationale test i matematik fra mandag 
den 28. november 2022 til fredag den 16. december 
2022 

Prøverne er anderledes end tidligere. Prøverne er 

ikke længere adaptive, men lineære. Det vil sige at 

alle får de samme opgaver.  

Der vil gå noget tid før elever og forældre kan få en 

tilbagemelding, da UVM først skal lave en 

KG 



 

 

normalfordeling over besvarelserne. Elever og foræl-

dre vil få en tilbagemelding så snart UVM har lavet 

deres beregninger. Det bliver først i foråret. 

6. 

18.50 

Status på økonomi Orientering om status for skolens økonomi KG orienterede om skolens økonomi pr. d. 30.9. for 

almen skolen og specialafdelingen 

 

KG forklarende, at almen skolen bliver reguleret 1 

gang om året pr. 5. september. Her reguleres pr. ind-

meldt elev. Kronebeløbet pr. elev plus et basisbeløb 

giver skolens økonomiske råderum. Det kan der 

komme mindre ekstra bevillinger til f.eks. Dansk som 

andet sprog. 

 

Specialafdelingen bliver reguleret 2 gange årligt på 

elevtal, og tildeles derudover også et basisbeløb.  

 

Der er blevet brugt flere på penge på lejrskoler end 

forventet pga. priser på overnatninger og mad på lejr-

skoler er steget. 

 

Det fremgår af budgettet at største delen af udgif-

terne går til lønninger, som der ikke kan gøres meget 

ved. Som det ses bliver der kørt en forholdsvis stram 

økonomisk kurs. 

 

KG 

7. 

19.10 

Tilsyn med princip 

for digitalisering 

 

Bestyrelsen forbereder tilsyn på det kommende be-
styrelsesmøde med skolens princip for digitalise-
ring.  
 

Skolebestyrelsen skal tænke ind i, hvad der kunne 

give mening at høre om og melde tilbage til KG 

 

SK 

 



 

 

 

8. 

19.20 

Tilsyn med princip 

for lejrskoler 

Bestyrelsen forbereder tilsyn på det kommende be-
styrelsesmøde med skolens princip for lejrskoler.  
 

Der er generelt interesse for at klasserne kan komme 

på lejrskole, og skolebestyrelsen ønsker at dette skal 

prioriteres, hvis det er nødvendigt. 

 

SK 

9. 

19.30 

Kort info om ram-

men for meddelel-

sesbogen 

Skolen skal fremadrettet kommunikere i meddelel-
sesbogen via Meebook om elevens status og frem-
adrettede tiltag i forhold til læring og den alsidige 
udvikling. 
Skolen giver en kort orientering om dette arbejde. 
 

Fagudvalget i dansk og matematik har arbejdet med 

en ramme, der skal prøves af. 

Der vil senest 1. marts blive skrevet i meddelelsesbo-

gen. 

KG 

8.  

19.40 

Nyt fra SkoleForum 

(Fast punkt) 

Orientering fra møde i SkoleForum 
 

Julie gav en tilbagemelding fra kommunalbestyrelsen 

- Der er fokus på børn med særlige behov.  

- Der er fokus på trivsel 

- Der er fokus på løn til lærerne, som ligger lidt 

lavere end f.eks. Lyngby Tårbæk. Derudover 

lavere timetal. 

Der har været besøg af sundhedstjenesten, og de 

beskriver, at de unge har mangel på søvn. Der er 

også en øget bekymret for cigaretter, snus, vape og 

puffbar. 

Der kommer en undersøgelse ud til skolerne omkring 

dette. 

 

SK 

9. 

19.50 

 

Meddelelser  Alle bestyrelsens medlemmer har mulighed for at 

orientere under dette punkt. 

 

Henvendelse fra en forælder på 2. årgang, har udløst 

en refleksion over, om enkeltforældre skal bidrage di-

rekte ind i Skolebestyrelsen. 

Skal enkeltsager tages op i SKB?  

Hvordan skaber vi åbenhed i SKB?  

SK 



 

 

  

Kommende møder: 

24.1. 

6.3. 

11.4. 

24.5. 

15.6. 

 

 

 

Det bliver aftalt at skolebestyrelsens medlemmer 

gerne må henvende sig til ledelsen. Ledelsen kan 

derefter handle på de informationer og handle deref-

ter.  

 

Arbejdsgruppen, der samler op efter de aflyste fokus-

grupper, søger også igennem forældremøder at åbne 

op for direkte dialog med forældrene. 

 

Der var en refleksion over, at almenskolens foræl-

drene har brug for mere viden om Specialafdelingen 

og de elever der går der. 

 

KG orienterede skolebestyrelsen om, at Jacob Schifft 

stopper som afdelingsleder for Specialafdelingen. 

Der skal til at rekrutteres til stillingen. 

 

10. 

19.55 

Eventuelt 

 

   


